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Protokoll   
fra 

hovedstyremøte 10/2024 
 

Det ble avholdt hovedstyremøte i Juristforbundet tirsdag 15. oktober 2024.  
Møtet ble avholdt på Teams fra kl. 10.00 – 15.00. 
 
 
Til stede 
fra hovedstyret: Sverre Bromander, Benedicte Gram-Knutsen, Ina Annett Grunnvåg, Jon Ole 

Bjørklund Whist, Arild Werner Hjelmervik (vara) sakene 139 – 141, Rannveig 
Sørskaar fra sak 142, Anders Schrøder Amundsen, Kay André Brudvik Haugen, 
Torbjørn Saggau Holm (med unntak av sakene 143 og 144), Anne-Kristine 
Roland og Erik Graff  

 
Forfall:  Nasjida Noorestany,   
 
Fra sekretariatet: Magne Skram Hegerberg, Andrè Oktay Dahl og Mette-Sofie Kjølsrød  
   Michael Krane, sakene 139 og 147  

Jan Lindgren, sakene 142 - 144 
    
 
Dagsorden            
 
 
Sak 139 /24 Økonomirapportering            

Michael Krane gikk gjennom økonomirapporten. Han understreket at alle kostnadene 
ikke er med i oppsettet, men tallene så langt viser at vi ligger ca. 2 mill. bedre enn 
budsjettert, med unntak av kostnadene til streiken som er på ca. 5,5 millioner. 
Kostnadsfordeling og refusjon fra Akademikerne er pt ikke gjennomført. Vi har fått 
delvis oppgjør for OU-kurs, hvilket har forbedret likviditeten. Krane var tydelig på at det 
ikke pt. er grunn til økonomiske bekymringer og at likviditeten er sikret ut vår/sommer 
2025. 
 

                                                            
Vedtakssaker 
 
Sak 140 /24  Protokoll fra hovedstyremøtene 7/24 og 9/24         

Presidenten viste til de to innsendte kommentarer til protokoll 9/24. Styret støttet 
begge endringsforslagene.  
Presidenten redegjorde deretter kort for uklarheten knyttet til sak 91 i hovedstyremøte 
7/24. Styret drøftet problemstillingen og ba sekretariatet om å formulere et utkast til 
formulering som presiserer styrets beslutning i sak 91.  Styret sluttet opp om følgende 
formulering: 
Styret presiserte at vedtaket i styremøte 7/24 var en eventuell beslutning om ekstern 
finansiering, enten som låneopptak eller som etablering av kassekreditt hvor 
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Generalsekretær har fullmakt til å inngå avtale basert på mest hensiktsmessig løsning 
med en øvre ramme på inntil 10 MNOK. Begge alternativene med sikkerhet i Juristenes 
Hus. 
 

Vedtak: Protokollen fra hovedstyremøte 9/24 godkjennes med de endringer som var foreslått.   
 Protokollen fra hovedstyremøte 7/24 godkjennes med den opprinnelige ordlyden i sak 

91. 

  
Sak 141/24 LM24 - Juristforbundet 2030 - Godkjenning av sluttrapport fra    

Agenda Rådgivning      
 Presidenten innledet og ga deretter ordet til Tone Foss Aspevoll fra Agenda Rådgivning.  
 Aspevoll gikk kort gjennom hovedinnholdet i utkast til rapport og forklarte hva som er 

tenkt presentert for landsmøtet. Hun gikk deretter gjennom presentasjonen og åpnet 
for innspill og spørsmål fra styret fortløpende.  

 Styret, generalsekretæren og ansattes representant støttet unisont opp om rapporten, 
forslagene til strategiske veivalg og tiltaksplanen for bedre ressursutnytting og 
merkevarebygging.  

 
  
Vedtak: Hovedstyret godkjenner sluttrapporten fra Agenda Rådgivning.  
 Hovedstyrets innstilling til landsmøtet er at landsmøtet støtter opp om rapporten og ber 

hovedstyret implementere de tiltak som er hensiktsmessig.  
 
 
Sak 142/24 LM24 - Utkast til toårsrapport for Hovedstyret– godkjenning     
 Presidenten innledet før han ga ordet til Jan Lindgren som gikk raskt gjennom de siste 

endringene i toårsrapporten.  
 Det ble påpekt at det er behov for en oppdatering av navn på representanter i styrer og 

utvalg.    
 
Vedtak: Toårsrapporten godkjennes med nødvendig oppdatering av navn på representanter i 

styrer og utvalg.  

 
Sak 143/24 LM24 - Revidert utkast til prinsipprogram – godkjenning        

Jan Lindgren redegjorde for innspillene fra høringsrunden i seksjonene og fra 
Inkluderings- og mangfoldutvalget. Han minnet om at prinsipprogrammet ikke er 
begrenset til kommende landsmøteperiode. 
Styret drøftet blant annet om det bør gjøres endringer i den innledende teksten, for 
eksempel ved å ta inn kandidatløfte. Konkrete forslag formidles til sekretariatet så raskt 
som mulig.  
Videre støttet hovedstyret forslaget om å ta inn et punkt i prinsipprogrammet om at 
Juristforbundet ønsker et organisert arbeidsliv og at flest mulig skal være dekket av 
tariffavtaler. Styret var også positive til at studiestøtten knyttes opp mot grunnbeløpet.   
 

Vedtak: Prinsipprogrammet godkjennes med de endringer som ble vedtatt på hovedstyremøte. 

 
Sak 144/24 LM24 - Revidert utkast til hovedsatsingsområder – godkjenning    
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Jan Lindgren gikk gjennom innspillene etter høringsrunden i seksjonene og fra 
Inkluderings- og mangfoldutvalget. 
Styret drøftet innledningsvis flere av de konkrete punktene, eks om miljølovgivningen er 
tilstrekkelig, flytting av punkter og endring av overskrifter.  
Innretningen på dokumentet ble også drøftet, og det ble spesielt vist til et av forslagene 
fra styreseminaret i september. I dette forslaget fremheves tre hovedsatsingsområder; 
Ett felles forbund, Rekruttere og beholde og Synliggjøre juristers verdig i samfunnet 
med flere underpunkter til hvert hovedsatsingsområde.  Hovedstyret ga uttrykk for at 
de støttet et slikt oppsett, men påpekte samtidig at punktene i sekretariatets fremlagte 
forslag må innarbeides under de tre hovedpunktene. 

 
Vedtak: Hovedstyret støtter at hovedsatsningsområdene innrettes etter tre hovedområder i tråd 

med forslaget fra styreseminaret. Styret ber sekretariatet om å påse at alle 
underpunktene innarbeides.  

 Hovedstyret gir presidentskapet og sekretariatet fullmakt til å ferdigstille 
hovedsatsningsområdene for 2025 – 2026. 

 

Sak 145/24 LM24 - Forslag til møteleder         
 Presidenten redegjorde for de to innsendte forslagene, supplert med ytterligere 

informasjon om kandidatene fra noen av styremedlemmene.  
 Styret drøftet kandidatene og konkluderte med at begge var godt egnet. Det ble 

foreslått å forespørre begge to forutsatt at de er komfortable med å påta seg jobben 
som møteleder sammen samt at det er innenfor rimelighetens grenser økonomisk med 
to møteledere.   

  
Vedtak: Hovedstyret overlater til presidentskapet og sekretariatet i felleskap å finne den beste 

løsningen.  
 
Sak 146/24 LM24 - Forslag til vedtektsendringer         
 Mette-Sofie Kjølsrød la frem forslag til vedtektsendringer på vegne av 

«vedtektsgruppen» og påpekte blant annet at forslagene er basert på innspill fra 
arbeidsgruppen, seksjonene, sekretariatet, tidligere drøftelser i hovedstyret og råd fra 
Agenda Rådgivning ifm strategiarbeidet.  

 Styret drøftet forslagene, noen ble vedtatt i møtet, mens andre skal bearbeides og 
legges frem på nytt.  

  Det er behov for en grundig og samlet gjennomgang av vedtektene og det foreslås at 
det kommende hovedstyret tar fatt på denne oppgaven frem mot neste landsmøte.  

   
Vedtak: Samlet forslag til vedtektsendringer som skal legges frem på landsmøtet, legges frem for 

endelig godkjenning på styremøte 12/24. 
 
Sak 147/24 LM24 - Foreløpig forslag til rammebudsjett          

   Styret besluttet å utsette saken på grunn av mangel på tid.  
 
Vedtak: Saken ble utsatt.  
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Sak 148/24 LM24 – Oppfølging av saker fra LM22 - «Bachelor-pause»  
 Presidenten innledet og ga deretter ordet til Erik Graff. Graff minnet innledningsvis om 

at begge problemstillingene som omhandles i saksfremlegget, ble fremmet som 
vedtektsendringsforslag på landsmøtet i 2022 og hvor landsmøtet besluttet å be 
hovedstyret om å utrede problemstillingene nærmere.      

 Graff gikk deretter gjennom de to forslagene før det ble åpnet for innspill og drøftelser.   
 
A) Forslag til ny § 2-1 e 1b   
Tidsbegrenset og tilnærmet ordinært medlemskap i Juristforbundet for kandidater med 

 bachelorgrad som er yrkesaktive og tar pause før de påbegynner masterstudiet i  
 rettsvitenskap.  

 
Forslag: Hovedstyrets anbefaling til landsmøtet 2024 er at det konkrete forslaget ikke 
følges opp. 
 
B) Forslag til ny § 2-1 e 
Forslag om at kandidater etter avlagt bachelorgrad i rettsvitenskap skulle kunne 
videreføre studentmedlemskapet i inntil to år for å kvalifisere til opptak på 
mastergradsstudier. 
 
Forslag: Hovedstyrets anbefaling til landsmøtet er at nåværende rutiner for inn- og 
utmelding av studentmedlemmer videreføres.    
 

Vedtak: De to foreslåtte uttalelsene til landsmøtet 2024 vedtas av hovedstyret. 
 
Sak 149/24 Opptaksregler for medlemskap i Juristforbundet 
 Erik Graff innledet med å opplyse om at reglene for opptak av medlemmer på særskilt 

grunnlag er nedfelt i vedtektene § 2-1. Han viste også til at styret ved flere anledninger 
den siste perioden har drøftet gjeldende regler og rutiner for opptak av medlemmer 
med kombinasjonsutdanninger og/eller med master fra utlandet.  

 Spørsmålet styret har ønsket å ta stilling til, er om det er behov for å gjøre endringer i 
opptaksreglene. 
Graff la frem saken i tråd med saksfremlegget. Styret hadde ingen innsigelser til forslag 
til vedtak.         

 
Vedtak:  1) Hovedstyret som velges på landsmøtet 2024 oppfordres til å gjennomgå alle sentrale 

problemstillinger rundt opptak av medlemmer i JF som ikke inngår i majoritetsgruppen 
(medlemmer med norsk mastergrad i rettsvitenskap). Dette gjelder mastere med 
utdanning fra utlandet, det gjelder mastere med kombinasjonsutdanning og det gjelder 
dem med spesialiserte juridiske mastergrader (fra inn og utland). 

Et viktig tema blir også hvordan forbundet skal håndtere lovbeskyttelsen av juristtittelen 
mht. de medlemmene man har og i fremtiden vil kunne få, og som ikke uten videre vil 
kunne bruke tittelen. 

Det kan være en mulig fremgangsmåte å nedsette et internt utvalg for å håndtere disse 
problemstillingene 
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2) Sekretariatet bes om å klargjøre et saksnotat som tar sikte på å tydeliggjøre kriteriene 
for behandling av søknader om medlemskap etter reglene for opptak på særlig grunnlag 
(kombinasjonsutdanning). Det legges opp til at hovedstyret skal få saken senest innen 
første kvartal av 2025 

Sak 150/24 Individuell styreansvarsforsikring           
Presidenten innledet og viste til saksfremlegget som gir en grundig og god oversikt. Han 
ga deretter ordet til Anders Schrøder Amundsen som ga en kort redegjørelse for JF-
Privat sitt syn og den betydningen et slikt medlemstilbud antas å ville får for 
medlemmene.  
Styret stilte seg positive til at det tegnes en slik forsikring, men understreket at 
ordningen i så fall må gjelde alle, ikke bare for en gruppe medlemmer. Dekningsgraden 
ble deretter tematisert, men uten at det ble fastslått endelig beløp.  
 

Vedtak:  Det inngås avtale om kollektiv styreansvarsforsikring for alle medlemmene i Juristforbundet. 

Dekningsomfanget avklares i neste hovedstyremøte.  
 
Sak 151/24 Spesialistutdanning for jurister        
 Presidenten viste til styrets behandling av rapporten om spesialistutdanning i desember 

2023, og at styret den gangen vedtok at rapporten skulle legges frem for landsmøtet 
uten innstilling fra hovedstyret. Presidenten ba styret om likevel å ta stilling til 
spørsmålet om videre oppfølging av spørsmålet om spesialistutdanning, blant annet 
under henvisning til vedtektene § 3-1-2. Han la frem forslag om at hovedstyret kunne 
foreslå for landsmøtet at den videre oppfølgingen overlates til hovedstyret.  

 Styret drøftet ulike problemstillingen, og Anders Schrøder Amundsen ga uttrykk for at 
han ønsket å fremme et alternativt forslag. 

 
Vedtak: Saken settes på dagsorden på hovedstyremøte 12/24. 
 
Sak 152/24 Eventuelt 
 Det ble varslet to mulige eventuelt-saker fra JF-Stat ved oppstart av styremøtet, men 

det ble ikke tid til å komme tilbake til disse.  
 
 
Informasjonssaker 
 
Sak 153/24 LM24 – Saker fra seksjonene til landsmøte og forslag til resolusjoner fra Politisk utvalg 

(PU) 
 Det ble ikke tid til å gjennomgå resolusjonene eller sakene fra seksjonene, men det ble 

likevel påpekt at det er behov for en tydeliggjøring i flere av sakene. 
 Det settes opp et eget møte for behandling av disse sakene.  
 

 
MSK 
11.10.24 
 


